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tárgy : írásbeli választ igényl ő kérdé s

Tisztelt Házelnök Úr !

Magyarország Alaptörvénye 7 . cikk (2) bekezdése, az Országgy ű lésről szóló 2012. évi XXXVI . törvény
42. § (8) bekezdése és az egyes házszabályi rendelkezésekr ő l szóló 10/2014 . (II . 24 .) OGY határozat
124. § (1) bekezdése alapján „Mi lesz az Oktatási Hivatal által megszervezett tanulmány i
versenyekkel ?” címmel írásbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani Balog Zoltánnak, az Emberi
Erő források Minisztériumának vezetőjéhez .

Tisztelt Miniszter Úr!

Köztudomású, hogy az utóbbi 1-2 évben végrehajtott átszervezések következtében az Oktatási Hivata l
szervezi a tanulmányi versenyek nagy részét a POK bázisán, közülük például az OKTV-t, az államila g
támogatott m űvészeti versenyeket, de besegítenek a Nemzeti Tehetség Program támogatásával működő
versenyek szernézésébe is . A versenyek ügye szóba is került a Kulturális bizottság egyik tavalyi ülésé n
2016 . március 22-én, melyen Brassói Sándor, az Oktatási Hivatal elnökhelyettese tartott tájékoztatót a z
intézmény .tevékenységérő l . Már akkor jeleztem, hogy rendszeresen arról kapok információkat a
választókerületembő l, miszerint akadozik a versenyek szervezése, é s-ez az iskolákban folyó pedagógiai
munka minőségére is káros hatással van . A problémahalmaz idén azonban új szintre lépett . Arról kaptam
ugyanis tájékoztatást a napokban, hogy az Oktatási Hivatal Koordinációs F őosztályának döntése nyomán
a Budapesti POK a Fővárosi Komplex Rajzverseny zs űri elnökének, valamint a zsű ri tagjainak ne m
tudnaklakamak fizetni . Az előzetes felkérés során egy igazán jelképes, a munka mennyiségéhez é s
mélységéhez képest elhanyagolható összeget ajánlottak az informális felkérés során a szervez ők .
Ráadásul semmivel sem lett volna magasabb az összeg, mint a korábbi években, nagyjából bruttó 2 0
ezer forintról beszélünk . A hozzám eljutott információk szerint ez a döntés minden olyan versenyt érint ,
ahol nemzetközileg vagy országosan elismert küls ős szakértő t kértek fel minősítésre. Ezen versenyekkel ,
valamint az ott folyó zsű rizéssel az Oktatási Hivatal eddig mindig nagyon elégedett volt, most azonba n
szaktanácsadókkal akarja ingyenesen elvégeztetni a min ősítés folyamatát, ami szakmailag nehezen
védhető álláspont . Arról nem is beszélve, hogy 2017 januárjában derült ki, hogy nem akarnak fizetni a
zsű ritagoknak, miközben magát a versenyt már tavaly októberben meghirdették, és a költségtervét i s
elfogadták. Mindez nem néhány szakember pár ezer forintos bevételér ő l szól, hanem a független ,
elfogulatlan, szakmai zsű rizés alapelveit sérti, ami a versenyek megítélését is nagymértékben rontja, é s
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komoly káoszra utal a megszervezésük terén . Az Oktatási Hivatal jogi indokolása miszerint, a problém a
forrása .a közbeszerzési szabályok változásában keresend ő , pedig jogi mellébeszélésnek tekinthető .

Mindezek alapján a következő kérdésekre várom Miniszter Úr válaszát :

- Mennyire tartja szakmailag megalapozott döntésnek, hogy az Oktatási Hivatal semmit ne m
hajlandó fizetni olyan zs ű ritagoknak, akik nemzetközileg vagy országosan elismert szakemberek ,
és akik garantálják az érintett versenyek szakmai színvonalát, az elfogulatlan min ősítést?

- Mennyire tartja elfogadhatónak, hogy már tavaly ősszel meghirdetett versenyek esetébe n
nyúlnak bele a zs űri összeállításába? (Lévén a jelképes összeg elvonása miatt a korábba n
informálisan felkért zs ű ritagok inkább le fogak mondani a felkérésr ő l . )

- Igaz-e, hogy a jövőben a verseny-lebonyolítás pénz űgyi támogatását ki akarják szervezni? Ha
igen, akkor melyik szervezet a kiválasztott, és ott milyen elvek mentén fogják osztani a pénzt a
versenyek szervező i között?

Várom mielőbbi válaszát!

Budapest, 2017 . január 24 .

.'Szabó Szabolcs
rszággy ű lési képviselő

(Együtt)
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